
ANALIZA SPOŁECZNA XI EDYCJI ŁBO - ZESTAWIENIE UWAG

POZ.
NUMER 
PEŁNY

NAZWA I LOKALIZACJA PROJEKTU
KOMÓRKA 

MERYTORYCZNA
OCENA MERYT.

KOSZTY 
SZACUNKOWE 

(po weryfikacji)
UWAGI Z ANALIZY SPOŁECZNEJ: ODPOWIEDŹ

1 B149BZ
Tulipanowe Love - nasadzenia roślin 

cebulowych na Aleksandrowskiej cz.2
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 80 000,00

Brak poparcia mieszkańców - Należy zadbać o to, co jest. 
Posadzone cebulice są zaniedbane, niewykopane na zimę. 

Takie projekty są niezasadne.
Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

2 B001BC
Uzupełnienia szpalerów drzew i nowe 

nasadzenia - Bałuty-Centrum
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 160 000,00

Brak poparcia mieszkańców - Te nasadzenia są niezasadne, 
jest tam wystarczająco drzew i krzewów, o które należałoby 

zadbać w pierwszej kolejności.
Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

3 B007BC
Zielona ul. Julianowska - drzewa i krzewy w 

pasie rozdziału
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 150 000,00

Brak poparcia mieszkańców - W tym pasie zieleni są już 
piękne krzewy, nie jest zasadne sadzenie nowych. Ponadto 
są tam również piękne forsycje, lepiej zadbać o to, co już 

jest. Nie ma sensu w tym miejscu nic dosadzać. 

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

4 B018BC Psi park w parku im. A. Struga Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 340 000,00

Poparcie projektu przez mieszkańców - Łódź ma najmniej 
wybiegów dla psów z dużych miast w Polsce, wielu 

właścicieli psów czuje potrzebę tworzenia takich miejsc. 
Zupełnie nie rozumiemy, czemu ten projekt dostał 

negatywna opinię komórki merytorycznej.

Zarząd Zieleni Miejskiej potrzymał swoją opinię negatywną do tego projektu. 
Obecnie na tak małym terenie jakim jest Park Struga jest za duża  ilość atrakcji ( 

m.in. fontanna, plac zabaw, siłownia, stół do ping-ponga).

5 B044BC
Remont ulicy Mokrej na odcinku od numeru 

29 do skrzyżowania z ul.Szamotulską.
Zarząd Inwestycji 

Miejskich
POZYTYWNA 993 000,00

Poparcie projektu przez mieszkańców. Projekt ważny ze 
względu na bezpieczeństwo - dojście do przychodni, szkoły, 

przedszkola.
Poparcie mieszkańców. Wydano opinię pozytywną do projektu.

6 B065BC Łąka kwietna na Skwerze Jagiełły Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 5 000,00
Brak poparcia mieszkańców - Wątpliwa zasadność łąk 

kwietnych, które potem brzydko schną i nic się z nimi nie 
dzieje.

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

7 B066BC
Ogólnodostępny najazd samochodowy - 

osiedle Bałuty-Centrum
Zarząd Lokali Miejskich NEGATYWNA 49 000,00

Poparcie projektu przez mieszkańców. Zasadny projekt, 
przydało by się takie miejsce.

Wydano opinię negatywną ,,Czynności związane z eksploatacją najazdu 
samochodowego to m.in.: 1) wymiana zużytego oleju w silniku spalinowym, 2) 

wymiana zużytego oleju w skrzyni biegów, 3) konserwacja podwozia 
substancjami zabezpieczającymi; 4) wymiana płynu chłodniczego i 

hamulcowego. W większości przypadków są to substancje które mogą stwarzać 
zagrożenie dla środowiska. Zagrożenie stanowić będzie brak możliwości 

faktycznej weryfikacji pojazdów wjeżdżających na najazd a w konsekwencji jego 
przeciążenie, które grozić może uszkodzeniem mienia bądź wypadkami z 

udziałem ludzi. Naprawa aut powinna odbywać się w wyznaczonych do tego 
miejscach, zapewniających możliwość jej bezpiecznego wykonywania.”

8 B124BC

Fontanna Mieszkańców na skwerze Michaliny 
Wisłockiej - między ulicami Kutrzeby i 

Gandhiego – demontaż pozostałości starej 
fontanny w zakresie, który jest niezbędny do 

odtworzenia fontanny w przyszłości.

Wydział Gospodarki 
Komunalnej

POZYTYWNA 396 000,00

Dwie różne uwagi mieszkańców: 1) zastrzeżenie co do 
zasadności - po co uprzątać teren i przygotowywać fontannę 
pod drugi etap, który może nie przejść ? Będą to pieniądze 

wyrzucone w błoto. 2) Projekt, ten jest zasadny, nieckę 
fontanny należy rozebrać i odłączyć od bloku. Zostanie 

wydzielone miejsce pod nową fontannę, projekt zakłada 
również nowe nasadzenia - kiedyś były tam róże.

Wydział Gospodarki Komunalnej podtrzymał opinię pozytywną z uwagi na 
podniesienie standardu wypoczynku oraz poprawy estetyki obecnego terenu do 

spacerów. 

9 B150BC
Tulipanowe Love - nasadzenia roślin 

cebulowych na ul. Zgierskiej cz.2
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 120 000,00

Brak poparcia mieszkańców - Dbajmy o to, co jest. Mam 
wrażenie, że posadzone cebulice są zaniedbane, nie 

wykopane na zimę, uważam takie projekty za niezasadne.
Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

10 B187BC
Automatyczny strzeżony parking rowerowy 

przy C.H. Manufaktura
Zarząd Dróg i 
Transportu

NEGATYWNA 119 200,00
Miasto powinno pomyśleć o takich zamykanych parkingach 

dla mieszkańców, ze zwykłego stojaka mogą ukraść, a jak 
ktoś ma rower za 10 tysięcy?

Zarząd Dróg i Transportu podtrzymał opinię negatywną z uwagi na brak 
technicznej i formalnej możliwości realizacji projektu w ramach zapisów 

załącznika do Uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego. Korzystanie z efektów projektu 
niezależnie od konsultowanego dostawcy wymaga użycia aplikacji mobilnej, 
niedostępnej obecnie w języku polskim, co budzi uzasadnione wątpliwości w 

kwestii spełnienia kryterium ogólnodostępności.

11 B114BD PUMPTRACK tor rowerowy Doły Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 355 000,00

Mieszkańcy mają wątpliwości co do zasadności 
pumptrucków - czy przed wydaniem opinii dla takich 

obiektów, które generują duży hałas, ktoś najpierw idzie w 
teren zapoznać się z okolicą oraz stwierdzić, czy nie istnieje 
zagrożenie protestów przeciwko temu hałasowi? Projekty 
generują problemy i trzeba je rozebrać, pieniądze wyrzuca 

się w błoto.

Wnioski są sprawdzane pod różnym kątem. Zadania które są zgodne z prawem i 
nie ma żadnych przeciwskazań do realizacji dostają pozytywne opinie.

12 B116BD PUMPTRACK tor rowerowy Marysińska
Wydział Gospodarki 

Komunalnej
POZYTYWNA 560 000,00

Mieszkańcy mają wątpliwości co do zasadności 
pumptrucków - czy przed wydaniem opinii dla takich 

obiektów, które generują duży hałas, ktoś najpierw idzie w 
teren zapoznać się z okolicą oraz stwierdzić, czy nie istnieje 
zagrożenie protestów przeciwko temu hałasowi? Projekty 
generują problemy i trzeba je rozebrać, pieniądze wyrzuca 

się w błoto.

Wnioski są sprawdzane pod różnym kątem. Zadania które są zgodne z prawem i 
nie ma żadnych przeciwskazań do realizacji dostają pozytywne opinie.

13 B117BD
PUMPTRACK tor rowerowy w Parku Szarych 

Szeregów
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 355 000,00

Mieszkańcy mają wątpliwości co do zasadności 
pumptrucków - czy przed wydaniem opinii dla takich 

obiektów, które generują duży hałas, ktoś najpierw idzie w 
teren zapoznać się z okolicą oraz stwierdzić, czy nie istnieje 
zagrożenie protestów przeciwko temu hałasowi? Projekty 
generują problemy i trzeba je rozebrać, pieniądze wyrzuca 

się w błoto.

Wnioski są sprawdzane pod różnym kątem. Zadania które są zgodne z prawem i 
nie ma żadnych przeciwskazań do realizacji dostają pozytywne opinie.

14 B126BD
Bezpiecznie na Dołach - strefa zamieszkania na 

Młynarskiej, Tokarzewskiego i Zofii
Biuro Inżyniera Miasta NEGATYWNA 90 000,00

Mieszkańcy mają wątpliwości co do zasadności 
pumptrucków - czy przed wydaniem opinii dla takich 

obiektów, które generują duży hałas, ktoś najpierw idzie w 
teren zapoznać się z okolicą oraz stwierdzić, czy nie istnieje 
zagrożenie protestów przeciwko temu hałasowi? Projekty 
generują problemy i trzeba je rozebrać, pieniądze wyrzuca 

się w błoto.

Po ponownej analizie wniosku z uwzględnieniem uwag mieszkańców, Biuro 
Inżyniera Miasta podtrzymuje swoje stanowisko. Wskazane odcinki dróg 

charakteryzują się wyodrębnioną od jezdni drogą dla pieszych, co prowadzi do 
sprzeczności z integracją ruchu drogowego w ramach stref zamieszkania. Co 
więcej, duże zapotrzebowanie na miejsca parkingowe spowoduje, że piesi w 
przypadku strefy zamieszkania będą wchodzić na jezdnię bezpośrednio zza 

pojazdów - ponieważ mają prawo korzystać z całej jej szerokości - a to stwarza 
realne zagrożenie dla niechronionych uczestników ruchu. Należy również 

zauważyć, że z przepisów obowiązujących w strefach zamieszkania, wynika brak 
zasadności lokalizacji przejść dla pieszych. 

15 B214BD

Park Helenów: Siłownia i Street workout park. 
Budowa siłowni zewnętrznej i street workout 

parku dla osób sprawnych i 
niepełnosprawnych: dla młodzieży, dorosłych i 

seniorów. Strefa „bez barier”: #Sport 
#Rekreacja #Rozciąganie #Rehabilitacja

Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 682 000,00
Wątpliwa zasadność, ponieważ na tych siłowniach głównie 

widuje się osoby spożywające alkohol, a koszty są 
olbrzymie.

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej. 

16 B058JM
Jak na grilla, to tylko u Adama  - Park A. 

Mickiewicza
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 28 500,00

1. Czy była wydana opinia konserwatora zabytków? 2. Brak 
zasadności, dymienie grillem nie jest ekologiczne. Poza tym, 
jest tam mnóstwo domów mieszkalnych, którym ludzie będą 
dymić. 3. Projekt niezasadny, są już trzy stanowiska grillowe 

w tym parku.

Wojewódzki Konserwator Zabytków wydał pozytywną opinię odnośnie 
możliwości reaizacji zadania.  Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej. 

17 B216JM Wieża widokowa na Górce Rogowskiej Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 430 000,00
Jaki jest sens budowania takiej górki widokowej, kiedy 
widok jest tylko na korony drzew ? Szkoda pieniędzy.

Zarząd Zieleni Miejskiej podtrzymał opinię pozytywną z uwagi na to, że Górka 
Rogowska jest już istniejącą górką widokową. Wieża widokowa, która miałaby 
powstać na jej wierzchołku, wzbijałaby się ponad korony drzew, aby umożliwić 

podziwianie otaczającej Górkę Rogowską panoramy znad koron drzew (bez 
konieczności ich usuwania), ponieważ na chwilę obecną nawet najbliżej 

położone miejsca są zasłaniane przez roślinność.

18 B035LA Budowa oświetlenia na ul. Godlewskiego
Zarząd Inwestycji 

Miejskich
POZYTYWNA 300 000,00

Zadanie bardzo ważne. Ulica Godlewskiego jest wąska, 
ciemna i wymaga natychmiast oświetlenia. Ulicą tą 

przemieszcza się dużo mieszkańców. 
Poparcie mieszkańców. Wydano opinię pozytywną do projektu.

19 B072LA
Utwardzenie ul. Serwituty działka 25/4 na 

odcinku od ul. Okólnej, B-16
Zarząd Dróg i 
Transportu

POZYTYWNA 296 175,00

Projekt jest niezasadny, przez las dwa razy w roku jeździ 
równiarka i tyle tam wystarczy, trzeba utwardzić inne ulice. 
To zadanie powinno wrócić do puli ogólnomiejskiej, za dużo 

pieniędzy zabiera z osiedla. Poza tym ulica była już 
naprawiana kilka razy z rzędu.

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.
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20 B147LA CHODNIK DLA PRZYKLASZTORZE
Zarząd Inwestycji 

Miejskich
POZYTYWNA 90 000,00

Zadanie niezasadne, ponieważ po drugiej stronie ulicy jest 
chodnik, we wskazanym miejscu robienie jego jest bez 

sensu, pod murem. Kawałek dalej brakuje chodnika.
Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

21 B152RA
Tulipanowe Love - nasadzenia roślin 

cebulowych na Rondzie Biłyka
Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 60 000,00 Brak poparcia mieszkańców - Dbajmy o to, co już mamy. Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

22 B140TW
Strażnik bliżej nas - czysty i bezpieczny 

Teofilów
Straż Miejska POZYTYWNA 40 000,00

Projekt niezasadny - jak to możliwe, że straż opiniuje 
pozytywnie DODATKOWE patrole, kiedy przy zgłaszaniu 

interwencji ciągle słyszę wiadomość, że nie zostanie wysłany 
patrol, ponieważ nie ma kogo wysłać, brak ludzi? Skąd 

wezmą się ludzie do nadgodzin?

Zadanie będzie realizowane przez strażników Oddziału Dzielnicowego Łódź 
Bałuty w godzinach nadliczbowych poza zaplanowanym grafikiem służb. Patrole 
Straży Miejskiej  będą dysponowane tylko do wykonywania zadań opisanych w 

projekcie, co wiąże się z ich większą dostępnością dla mieszkańców Osiedla 
Teofilów-Wielkopolska. 

23 P130KR

Remontu kładki się nie doczekamy - przejścia 
dla pieszych się domagamy! - przejście dla 

pieszych przez ul. Wyszyńskiego w rejonie ulic 
Tomaszewicza/Hubala

Biuro Inżyniera Miasta NEGATYWNA 138 000,00

Kładka jest zamknięta dla ruchu z każdej strony - nie jest 
dostępna dla matek z wózkami oraz dla osób poruszajacych 
się na wózkach, czy osób starszych. Do czasu przebudowy 

kładki proponuje się alternatywne przejście dla pieszych na 
poziomie jezdni. 

Przekazano do Jednostki Opiniującej celem przeanalizowania alternatywnego 
rozwiązania problemu w ramach innego programu.

24 P013KO
Psi Park - Wybieg dla psów. Łódź - Koziny ul. 

Pietrusińskiego 31/33
Wydział Gospodarki 

Komunalnej
NEGATYWNA 393 800,00

Prośba Lidera o ponowną analizę. Opinie mieszkańców do 
realizacji zadania są podzielone - część osób prosi o 

utrzymanie negatywnej opinii do projektu.  

Wydział Gospodarki Komunalnej po rozpatrzeniu uwag podtrzymał opinię 
negatywną w związku z pozyskanymi opiniami cząstkowymi z Zarządu Lokali 

Miejskich oraz Wydzizału Kształtowania Środowiska.

25 P020KR

Naprawa nawierzchni i wydzielenie ścieżki 
rowerowej na chodniku (pasie pieszo-

jezdnym) na ul. Maratońskiej pomiędzy 
ulicami Olimpijska i Retkińska

Zarząd Dróg i 
Transportu

POZYTYWNA 443 400,00
Czy szerokość ciągu pieszo-rowerowego jest 

odpowiednia/wystarczająca? Prośba o sprawdzenie 
poprawności treści.

Tak, szerokość istniejącego ciągu pieszego jest wystarczająca dla lokalizacji drogi 
pieszo-rowerowej z ruchem dwukierunkowym dla rowerów i pieszych.

26 P107KR
Kładka dla pieszych  nad ulicą Wyszyńskiego 

pomiędzy ul. Tomaszewicza, a ul. Hubala.
Zarząd Dróg i 
Transportu

NEGATYWNA 850 000,00
Poparcie mieszkańców do realizacji zadania, prośba o 

wykonanie treści zadania z alternatywnych programów.

Przekazano do Jednostki Opiniującej celem przeanalizowania alternatywnego 
rozwiązania problemu w ramach innego programu. Miasto podejmuje starania, 

aby uzyskać środki dla przedmiotowego zadania.

27 P094SP Remont nawierzchni chodnika na ul. Gdańskiej
Zarząd Dróg i 
Transportu

POZYTYWNA 700000
Zadanie powinno być w ramach realizacji ze stałego budżetu 

Miasta. 

Wszystkie propozycje składane przez mieszkańców są realizowane w ramach 
zadań własnych gminy zgodnie z przepisami uchwały dot. ŁBO. Możliwości 

finansowe Miasta są ograniczone, natomiast liczba potrzeb infrastrukturalnych 
zgłaszanych przez mieszkańców jest bardzo duża, dlatego też ich realizacja jest 

procesem wymagającym rozłożenia w czasie.

28 P159KR
Przejście dla pieszych na ul. Kusocińskiego 

pomiędzy ul. Rajdową a aleją Bandurskiego
Zarząd Inwestycji 

Miejskich
POZYTYWNA 62 800,00

Jeśli zostanie zrealizowane zadanie, w ramach którego 
powstanie nowe przejście dla pieszych to czy przejście od 

Carrefoura do Kościoła zostanie zlikwidowane? 

Jeśli zostanie zrealizowane zadanie, w ramach którego powstanie nowe przejście 
dla pieszych to w pierwszej kolejności będzie rozpatrywany wyłącznie zakres 

zgłoszonego wniosku - czyli budowa nowego przejścia dla pieszych. Liderzy nie 
wnioskowali o jednoczesną likwidację innego przejścia. Realizacja zadania będzie 

odbywała się z uwzględnieniem opinii Jednostek uzgadniających wniosek oraz 
będzie poprzedzona wykonaniem dokumentacji projektowej przez Projektanta. 

Jednostką, która opiniuje w sprawie poprawności przyjętych rozwiązań 
organizacji ruchu jest Biuro Inżyniera Miasta (BIM). W opinii BIM znajduje się 
zapis: "Inny, wcześniejszy wniosek do BO stanowił o budowie wyniesionego 
przejścia dla pieszych w tej lokalizacji. Nie wnosimy sprzeciwu do koncepcji 

budowy przejścia dla pieszych w tej lokalizacji. [...]", co oznacza, że lokalizacja 
przejścia powinna spełniać wymagania przepisów prawa (w tym odsunięcie od 
siebie), ale sposób uwzględnienia tych przepisów będzie wynikał ostatecznie z 

decyzji Projektanta sporządzającego projekt (już w czasie realizacji).

29 P016KO
Doposażenie Placu Zabaw w Urządzenia 

Siłowe do ćwiczeń. Łódź – Koziny ul. 
Pietrusińskiego 25/29

Zarząd Lokali Miejskich NEGATYWNA 82 500,00 Prośba Lidera o ponowną analizę wniosku. 

Zarząd Lokali Miejskich po rozpatrzeniu uwag podtrzymał opinię negatywną z 
uwagi na brak zgodności z Rozporządzeniem Ministra Infrastruktury w sprawie 
warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie 

(Dz. U. poz. 1225 z 9 czerwca 2022 r.).

30 P019SP
Zielona Oaza na Starym Polesiu - etap II. Teren 

między ulicami Skłodowskiej-Curie 28 a 
Kopernika 41

Zarząd Lokali Miejskich NEGATYWNA 409500
Prośba Lidera o ponowną analizę celem zmniejszenia 

zakresu i kwoty na zadanie.

Po rozpatrzeniu ponownie zadania Zarząd Lokali Miejskich opiniuje zadanie 
negatywnie z uwagi na możliwość powstania zabudowy usługowej bezpośrednio 
wzdłuż wschodniej granicy planowanego zamierzenia inwestycyjnego, w związku 

z czym wystąpi ograniczenie w użytkowaniu, ponieważ brak będzie możliwości 
dojścia do tej działki. Wykonanie projektu może być problematyczne oraz 

możliwe jest nie wykonanie projektu w ciągu jednego roku budżetowego, w 
związku z koniecznością ewentualnego wytoczenia procesu negatoryjnego o 

zaniechanie naruszeń.

31 P090SP
Boisko do piłki plażowej Stare Polesie - 

Skłodowskiej Curie/Kopernika
Zarząd Lokali Miejskich NEGATYWNA 399500 Prośba o ponowną analizę wniosku.

Zarząd Lokali Miejskich podtrzymał negatywną opinię z uwagi na to, że teren na 
którym miałoby powstać boisko jest przeznaczone pod usługi.

32 P024KR
Zazieleńmy Kusocińskiego 2 – spacerujmy bez 

spalin
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 35 000,00

Prośba o ponowną analizę wniosku - zadanie niewyklucza 
się wzajemnie z powstającym P038KR z X edycji ŁBO.

Przy chodniku na wskazanej działce idą podziemne sieci elektryczne, dlatego 
projekt nasadzeń drzew został zaopiniowany negatywnie.

33 P009SP Słupki na rogu Kopernika-Lipowa Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 80000
Zwrócono uwagę na brak wskazanej konkretnej lokalizacji 

dla ww. zadania.
Chodzi o narożnik przed Komisariatem Policji czyli północno - wschodni.

34 G160CD 
Rewitalizacja i doposażenie placu zabaw przy 

ul. Gojawiczyńskiej
Wydział Gospodarki 

Komunalnej
NEGATYWNA 318000

W uzasadnieniu WGK wskazuje alternatywną propozycję 
realizacji zadania. Prośba o nawiązanie kontaktu z liderem w 

celu zmiany zakresu zadania. 

Wydział Gospodarki Komunalnej podtrzymał negatywną opinię dla zadania z 
uwagi na istniejące sieci i konieczność zachowania stref bezpieczeństwa wokół 

nich, gdzie nie ma możliwości wznoszenia zabudowy oraz stałych naniesień.

35 W054AN
Budowa wiaty przystankowej - przystanek 

Feliksińska-Dworcowa
Zarząd Dróg i 
Transportu

NEGATYWNA 100 000,00

Mieszkańcy wyrażają poparcie do realizacji zadania. 
Ponadto zwracają uwagę na to dlaczego została 

zlikwidowana stara wiata przystankowa? Pasażerowie 
wysiadają z autobusu bezpośrednio na siatkę ogrodzeniową.

Zarząd Dróg i Transportu informuje, że dotychczasowa wiata przystankowa 
znajdowała się poza pasem drogowym tj. na działce będącej własnością 

prywatną. Została ona zdemontowana przez MPK-Łódź Sp. z o.o. z uwagi na jej 
zły stan techniczny, zagrażający życiu i zdrowiu pasażerów oczekujących na 

przystanku. Pas drogowy ul. Feliksińskiej (działka drogowa nr 43/2 w obrębie W-
38) jest bardzo wąski, co uniemożliwia zamontowanie nowej wiaty 

przystankowej. W zakresie przystanku po drugiej stronie ulicy i "wysiadania z 
autobusu prosto na siatkę" wyjaśniamy, że w celu usunięcia przedmiotowej 

sytuacji konieczne jest rozbudowanie odcinka ul. Feliksińskiej, co pozwoliłoby na 
utworzenie wymaganej infrastruktury przystankowej. Zarząd Dróg i Transportu 

będzie czynił starania o ujęcie zadania w planach na lata następne.

36 W040DL
Tor Rowerowy typu Pumptrack Etap 2-

rozbudowa (okolice zajezdni tramwajowej na 
ul.Giewont)

Wydział Gospodarki 
Komunalnej

POZYTYWNA 430 000,00

Mieszkańcy nie chcą realizacji zadania, ponieważ będzie się 
to wiązało z wycinką drzew. Mieszkańcy proponują 

ograniczenie zakresu projektu lub zmianę lokalizacji. Jedno 
zadanie jeszcze nawet nie powstało z poprzedniej edycji, 

któremu mieszkańcy również są przeciwni.

Zadanie jest kontynuacją zadania z poprzedniej edycji, które w tym roku jest 
zaplanowane do realizacji. W celu zmniejszenia uciążliwości hałasu Wydział 

Gospodarki Komunalnej zaproponował nasadzić pas zieleni izolującej od strony 
ul. Giewont, z uwagi na zachowanie strefy ochronnej dla przewodu gazowego 

średniego ciśnienia lokalizacja pumtracku będzie oddalona o dodatkowe metry. 
Trasa toru rowerowego będzie uwzględniała drzwostan, nie jest planowana 

wycinka drzew.

37 W103ST
Kwiaty na tory – zasadzenie roślin cebulowych 

(tulipany, żonkile) wzdłuż torów 
tramwajowych na ul. Telefonicznej.

Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 24 000,00

Z powodu wysokiej trawy i przez to ograniczonej 
widoczności często dochodzi w tym miejscu do stłuczek. 

Zaproponowano częstsze ścinanie trawy, aniżeli 
wydatkowanie środków na sadzenie kwiatów w tym 

miejscu. 

Zarząd Zieleni Miejskiej po rozpatrzeniu uwag podtrzymał pozytywną opnię 
uzasadniając, że posadzenie zieleni pozytywnie wpłynie na poprawę estetyki 
najbliższej okolicy oraz przyczyni się do zwiększenia ilości zieleni w podanej 

lokalizacji.

38 W222OJ
Plac do ćwiczeń- street workout w Parku 

Źródła Olechówki
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 500 000,00

Mieszkańcy nie zgadzają się z opinią negatywną, twierdzą, 
że jest tam duży teren otwarty. 

Zarząd Zieleni Miejskiej podtrzymał negatywną opinię z uwagi na duże 
zadrzewienie Parku Źródła Olechówki i charakter naturalistyczny, gdzie 

wygospodarowanie miejsca/działki niekolidującej z istniejącym drzewostanem 
na realizację przedmiotowego zadania budowy street workoutu jest prawie 

niemożliwe.

39 W199ST Kino plenerowe w Parku im. M. Zaruskiego Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 75 000,00 Mieszkańcy wyrażają poparcie do realizacji zadania. Poparcie mieszkańców. Wydano opinię pozytywną do projektu.
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40 S070KA Rowerowy wjazd do Parku Abramowskiego
Zarząd Dróg i 
Transportu

POZYTYWNA 108 400,00

W Parku Abramowskiego nie ma drogi rowerowej. Istnieje 
tam alejka, z której korzystają starsi ludzie oraz dzieci w celu 
np. jazdy rolkami. Ten teren ma funkcje rekreacyjną, a taki 

zjazd zmieniłby alejke w jezdnię. Wjazd ten może być 
niebezpieczny. W poprzednich latach wydawana była opinia 

negatywna, ponieważ mieszkańcy zawsze protestowali 
przeciwko temu pomysłowi. Dlaczego w tegorocznej edycji 
projekt uzyskał opinię pozytywną, co się zmieniło od tego 

czasu? 

Nawiązując do uwag mieszkańców odnoszących się do karty analizy 
merytorycznej wniosku S070KA Rowerowy wjazd do Parku Abramowskiego w 

ww. lokalizacji jest wytyczona droga rowerowa, zatem Zarząd Dróg i Transportu 
podtrzymuje pozytywną ocenę możliwości realizacji zadania.

41 S074KA
Cichy tramwaj na Kościuszki/Zachodniej- 

krzewne bufory
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 30 000,00

Nasadzenia wzdłuż torowisk są konieczne ze względu na 
zmiejszenie hałasu. Mieszkańcy wyrażają poparcie dla 

projektu.

Zarząd Zieleni Miejskiej podtrzymuje opinię negatywną z uwagi na cząstkową 
opinię Wydziału Kształtowania Środowiska. Na wskazanym przez Wnioskodawcę 

terenie są już posadzone krzewy z poprzednich
edycji ŁBO. Ponadto trawnik przy torowisku jest zbyt wąski, żeby dosadzić 

dodatkowe rośliny.

42 S081KA
Julian Tuwim wraca do szkoły! - przeniesienie 
popiersia poety z ulicy Hotelowej pod III LO 

przy ulicy Sienkiewicza

Wydział Gospodarki 
Komunalnej

NEGATYWNA 192 500,00

OPINIE PODZIELONE: 1. Pomnik jest własnością miasta, a 
jest zlokalizowany na sprzedanej działce. Popiersie mogłoby 

stanąć przed III LO w miejscu bez kolizji z istniejącym 
popiersiem pierwszego dyrektora szkoły. Powinna być 

uzyskana opinia Wydziału Edukacji, a nie tylko szkoły.  2. 
Dwa popiersia w jedym miejscu to za dużo, konieczna jest 

zmiana lokalizacji popiersia Juliana Tuwima, ale 
niekoczniecznie przed gmach Trzeciego Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Łodzi. -Od 30 
lat w wydziale edukacji istnieje zadanie przeniesienie 

popiersia, ale co roku są ważniejsze sprawy i to zadanie 
spada na sam koniec listy. Mieszkańcy sa z tym popiersiem 
bardzo związani i nie chcą go zostawiać na ulicy Hotelowej, 
w takim okropnym otoczeniu, w którym pomnik niszczeje.

Wydział Gospodarki Komunalnej podtrzymuje opinię negatywną - w procesie 
uzgodnień Wniosku wystąpiono o 13 opinii, w świetle pozyskanych opinii 
cząstkowych między innymi z Biura Architekta Miasta - z sentencji opinii

wynika, iż wniosek nr S081KA nie jest zgodny z wymaganiami, jakie powinien 
spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego.

43 S086KA
Pielęgnacja i uzupełnienie drzewostanu na 

ulicy Brzeźnej
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 60 000,00

44 S089KA
Prace arborystyczno-dendrologiczne i 

uzupełnienie nasadzeń na ulicy Wigury od 
Sienkiewicza do Kilińskiego

Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 70 000,00

45

B039TW 
(wszystkie 
projekty 

dotyczące 
nasadzeń)

ZIELONY TEOFILÓW - Lawendowe pole
w Parku Żeromskiego

Zarząd Zieleni Miejskiej POZYTYWNA 7 500,00

Skoro zieleń miejska przyznaje, że nie ma funduszy i ludzi do 
podlewania, to w jakim celu są pozytywnie opiniowane 

nowe nasadzenia, skoro istniejące są zaniedbane? Chyba 
powinno się najpierw zadbać o te istniejące?

Wszystkie wnioski złożone w zakresie nowych nasadzeń zieleni to projekty z 
założeniach proekologicznych tj. uwzględniajace wykonanie miododajnych, 
pachnących nasadzeń roślin wieloletnich, które poza walorem estetycznym, 

tworzą miejsca bytowania i porpawiają warunki siedliskowe dla pożytecznych 
zapytalczy np. nieagresywnych dzikich pszczół (gatunku samornica i murarka) 

oraz zapewniają pożywienie dla ptaków w okresie jesienno-zimowym. (...) 
Wymienione gatunki to rośliny miodadajne, przyjazne dla owadów zapylających 

oraz ptaków, które charakteryzują się niewielkimi wymaganiami glebowymi. 
Lubią stanowiska słoneczne, oraz co najważniejsze, są odporne na suszę, w 

związku z czym wymagają ograniczonego podlewania, głównie w okresie tuż po 
posadzeniu. 

46 S094KA Odtworzenie łąki kwietnej na Sienkiewicza Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 30 000,00
Łąka ta jest w bardzo złym stanie, konieczne jest jej 

odtworzenie. Mieszkańcy wyrażają poparcie dla realizacji 
zadania. 

Łąka kwietna, która obecnie znajduje się na wskazanym terenie jest w dobrym 
stanie, rośliny w okresie intensywnego kwitnienia spełniały swoją funkcję, w 
związku z powyższym w ocenie tut. Zarządu nie ma konieczności odtwarzać 

całego odcinka łąki. Jednocześnie informujemy, że zgodnie z opinią ZIM, który 
twierdzi, że odtworzyć powinien Wykonawca na własny koszt, tut. Zarząd zwróci 

się do ZIMu, w celu interwencji i odtworzenia fragmentów łąki przez 
Wykonawcę, który remontował ul. Sienkiewicza na wskazanym odcinku.

47 S028WS
Ławka upamiętniająca twórcę łódzkich parków 

Stefana Rogowicza. Park Staszica
Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 12 000,00

Mieszkańcy wyrażają wątpliwści co do tego, czy ławka 
upamiętniająca twórcę łódzkich parków Stefana Rogowicza 
jest pomnikiem. Mieszkańcy wyrażają poparcie dla realizacji 

zadania. 

Budowa pomników upamiętniających osoby lub wydarzenia w przestrzeni 
miejskiej nie może być objęta projektem Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego. 

Zarząd Zieleni Miejskiej podtrzymuje opinię negatywną, bazując dodatkowo na 
opinii Biura Architekta Miasta w Departamencie Architektury i Rozwoju.

48 L001
Napraw Łódź - aplikacja na smartfona do 

zgłaszania problemów w przestrzeni miejskiej
Wydział Informatyki NEGATYWNA 550 000,00

Absolutnie niezasadny projekt, który byłby wyrzuceniem 
pieniędzy na coś, co nie działa i nie będzie - jeżeli nie 

skutkują internwencje telefoniczne, to nic nie zmieni inna 
forma zgłaszania problemów.

Brak poparcia mieszkańców. Wydano opinię negatywną do projektu.

49 L003
Nie stój jak słup - szkolenia z przechodzenia 

przez jezdnię
Straż Miejska NEGATYWNA 10 000,00

Ten projekt jest niezasadny, nauka przechodzenia przez 
jezdnie jest dla przedszkolaków, takie szkolenia dla 

dorosłych osób?
Brak poparcia mieszkańców. Wydano opinię negatywną do projektu.

50 L007
Senior w CZAS-ie - działania aktywizujące dla 
seniorów realizowane w Centrum Zdrowego i 

Aktywnego Seniora - Rzgowska 170.

Wydział Zdrowia i 
Spraw Społecznych

POZYTYWNA 99 000,00
W tym zadaniu w ogóle nie wiadomo, na czym miałyby 

polegać działania aktywizujące? Brak precyzyjnego opisu, a 
to zadanie za prawie 100 tysięcy złotych.

Każdy projekt zgłoszony do ŁBO zawiera opis. Natomiast, w przypadku gdy 
mieszkańcy wybiorą dane zadanie do realizacji, to wtedy realizator na bieżąco 

informuje mieszkańców o sposobie wykonania zadania. Dane są zamieszczane na 
stronie internetowej UMŁ. 

51 L009

Zakup nowości wydawniczych i bezpłatny 
dostęp do ebooków i audiobooków dla 
mieszkańców Łodzi w Filiach Biblioteki 

Miejskiej w Łodzi.

Wydział Kultury POZYTYWNA 1 255 000,00

OPINIE PODZIELONE: 1. Tego typu projekty nie powinny być 
realizowane z BO. Wydział Kultury z własnych pieniędzy 
powinien realizować wskazany zakres zadania. 2. Projekt 

pozytywny, zasadny, potrzebny mieszkańcom.

W ramach BO mogą być realizowane zadania z zakresu zadań własnych gminy 
albo powiatu. 

52 L010
Boisko wielofunkcyjne przy Zespole Szkół 

Samochodowych w Łodzi ul. Wojciecha Kilara 
3/5

Wydział Edukacji POZYTYWNA 1 515 686,52

Mieszkańcy są przeciwni stawianiu kolejnych boisk za 
miliony, do których później trudno się dostać w weekendy 

lub jest to niemożliwe. Jak realizowana jest klauzula 
ogólnodostępności? Dlaczego inne boiska można zbudować 

za 200 tysięcy a niektóre 10 razy drożej? 

Nie ma podstaw do wydania opini negatywnej do tego projektu. Na stronie 
internetowej www.lodz.pl/bo przy tym projekcie jest zamieszczona opinia 

zarządzającego instytucją wraz z opisem sposobu realizacji klauzuli dostępności.  
Szacunki dotyczące boisk są różne ze względu na zakres planowanych prac oraz 

warunki w danym terenie. 

53 L011 Ścieżki dla Rolkarzy w Parku na Zdrowiu Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 525 000,00

W zamian ścieżki mogłyby powstać dywany kamienne jak w 
innych parkach wokół Łodzi też podlegających 

konserwatorowi. Gdyby były dywany kamienne, to ten 
projekt dostałby pozytywną opinię wydziału.

Mieszkaniec zgłaszający uwagę nie jest Liderem projektu L011. Zmiany w 
projekcie może dokonać jedynie Lider projektu. Proponowane rozwiązanie może 

być zgłoszone przez mieszkańców w kolejnej edycji ŁBO. 

54 L015
"PRZEPLATANKA". Galeria pamiątek Łódzkiego 

Klubu Sportowego.
Wydział Sportu POZYTYWNA 1 960 000,00

Jakim prawem dopuszcza się projekt za 2 miliony złotych dla 
kibiców klubu piłkarskiego? Stawiam zdecydowany 

sprzeciw, takie rzeczy powinni sponsorować kibice, a nie 
wszyscy mieszkańcy!

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej. 

55 L026 Doposażenie pomieszczenia siłowni w IX LO Wydział Edukacji POZYTYWNA 40 000,00 Brak poparcia dla projektów przez mieszkańców. Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej. 

56 L027
Cyfrowa Dziewiątka dla uczniów i 

mieszkańców Łodzi
Wydział Edukacji POZYTYWNA 178 250,00

57 L028
Nowoczesna sala konferencyjna w IX LO dla 

uczniów i mieszkańców Łodzi
Wydział Edukacji POZYTYWNA 178 250,00

58 L029
Bezpieczne centrum sportowo- rekreacyjne w 

IX LO dla uczniów i mieszkańców Łodzi-cz. I
Wydział Edukacji POZYTYWNA 517 500,00

59 L030
Bezpieczne centrum sportowo- rekreacyjne w 

IX LO dla uczniów i mieszkańców Łodzi-cz.II
Wydział Edukacji POZYTYWNA 178 250,00

60 L032
Budowa fontanny multimedialnej 600-lecia 

Łodzi w przeciekającej niecce stawu im. 
Reymonta w Łodzi

Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 1 050 000,00
Wyrażamy sprzeciw przeciwko fontannie za ponad milion 

złotych.
Brak poparcia mieszkańców. Wydano opinię negatywną do projektu.

61 L033
Arena dla sportowych piątek – budowa boiska 

przy Szkole Podstawowej nr 55 w Łodzi
Wydział Edukacji POZYTYWNA 652 050,00

Mieszkańcy są przeciwni stawianiu kolejnych boisk za pół 
miliona, do których później trudno się dostać w weekendy 

lub jest to niemożliwe. Jak realizowana jest klauzula 
ogólnodostępności?

Nie ma podstaw do wydania opini negatywnej do tego projektu. Na stronie 
internetowej www.lodz.pl/bo przy tym projekcie jest zamieszczona opinia 

zarządzającego instytucją wraz z opisem sposobu realizacji klauzuli dostępności.  

Te zadania są absolutnie niedopuszczalne z punktu widzenia 
mieszkańca, który tak naprawdę nie będzie mógł skorzystać 
z pracowni komputerowej lub Sali gimnastycznej w każdej 
chwili. Nie wierzę, że będę mogła skorzystac z komputera 

wtedy, kiedy będę potrzebować.

Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnych do tych projektów. Na stronie 
internetowej www.lodz.pl/bo przy każdym projekcie jest zamieszczona opinia 

zarządzającego instytucją wraz z opisem sposobu realizacji klauzuli dostępności.  

Opinie negatywne zostały wydane ze względu na brak opinii 
Łódzkiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Czy 
opinie WKZ są niezbędne do pozytywnego rozpatrzenia 

wszystkich projektów, które z tego powodu uzyskały 
negatywną opinię merytoryczną? To znaczy, że bez zgody 
konserwatora, nie będziemy pielęgnować starych drzew?

Zgoda Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jest wymagana w przypadku 
większości zadań w okolicach centrum Łodzi. W przypadku drzew zgoda jest 

wymagana  do wycinki i nowych nasadzeń.
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62 L037 Herb Łodzi w każdej szkole! Wydział Edukacji NEGATYWNA 45 000,00 To wyrzucanie pieniędzy w błoto. Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

63 L038 Prząśniczka w każdej szkole! Wydział Edukacji POZYTYWNA 28 750,00
To wyrzucanie pieniędzy w błoto. W ubiegłym roku ten 

projekt dostał negatywna opinię.
Nie ma podstaw do wydania opinii negatywnej.

64 L054

Rewitalizacja boiska wielofunkcyjnego przy 
Szkole Podstawowej nr 1 w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym nr 8 przy ul. Sterlinga 24 w 
Łodzi

Wydział Edukacji POZYTYWNA 693 700,00

Kolejne boisko za wiele tysięcy, mieszkańcy maja dość 
wydawania takich kwot na boiska przy szkołach, do których 

nie zawsze jest dostęp. Jak realizowana jest klauzula 
ogólnodostępności?

Nie ma podstaw do wydania opini negatywnej do tego projektu. Na stronie 
internetowej www.lodz.pl/bo przy tym projekcie jest zamieszczona opinia 

zarządzającego instytucją wraz z opisem sposobu realizacji klauzuli dostępności.  

65 L146 Bowl i Plaza - Skatepark na Zdrowiu Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 350 000,00 Obok motodromu - pumptruck/skatepark/ping-pong.
Mieszkaniec zgłaszający uwagę nie będący Liderem projektu L146, może złożyć 

projekt o wskazanym zakresie w kolejnej edycji ŁBO. 

66 L152 Gazeta "Łódź dla Ukraińców"
Biuro Aktywności 

Miejskiej
NEGATYWNA 45 000,00

Duża część Ukraińców, którzy przyjechali do Polski ma 
problem z dostępem do telefonu i Internetu. Mieszkańcy 

wyrażają poparcie dla realizacji zadania. 

Biuro Aktywności Miejskiej podtrzymuje opinię negatywną z uwagi na dużą ilość 
informacji dotyczących aktywności w naszym mieście, dostępnych również w 

języku ukraińskim zarówno w mediach społecznościowych jak i na stronie 
Urzędu Miasta Łodzi. Przekazywanie dodatkowych środków na prowadzenie 

periodyku w języku ukraińskim w tak dużym nakładzie finansowym jest 
nieuzasadnione ekonomicznie.

67 L178

Klub Wojownika Łódź – Polesie: Siłownia 
zewnętrzna dla osób ćwiczących sztuki walki w 

Parku Poniatowskiego.  Miejsce dla dzieci, 
młodzieży, studentów, dorosłych i seniorów. 

Dla osób sprawnych i niepełnosprawnych: 
strefa „bez barier” #sport #rehabilitacja

Zarząd Zieleni Miejskiej NEGATYWNA 530 000,00 Mieszkańcy wyrażają poparcie dla realizacji zadania. 

Zarząd Zieleni Miejskiej potrzymał swoją opinię negatywną do tego projektu.  
Zadanie nie wpisuje się w zabytkowy charakter parku. Ponadto na terenie parku 

jest już wiele miejsc o podobnym charakterze tj. siłownia zewnętrzna, strefa 
worakut, plac zabaw, tor rowerowy i brak już na terenie parku miejsca na 

ulokowanie kolejnej siłowni. Wolne miejsca na terenie parku wykorzystywane są 
na imprezy plenerowe, spacery, treningi yogi itp.
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